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Z Á P I S 
z vědecké rady FIM  Univerzity Hradec Králové 

konané dne 16.12. 2009 
 
 
 

Přítomni: viz prezenční listina  
Omluveni: prof. Ing. Jan Čapek, CSc., prof. Ing. Michal Fendek, CSc.,                                
                  doc. Ing. Josef Fiala, CSc., doc. Ing. Et Ing. Renáta Myšková, Ph.D., 

        prof. Ing. Jan Pelikán, CSc.,    
      

Program: 
1. Zahájení 
2. Habilitační řízení RNDr. Petry Poulové, Ph.D. 
3. Zahájení habilitačního řízení RNDr. Vladimíra Krajčíka, Ph.D. 
4. Aktualizace dlouhodobého záměru 2009 
5. Různé 

 
Členové VR FIM obdrželi materiály k jednotlivým bodům jednání v předstihu 
v elektronické formě, při jednání byly všechny materiály přítomným členům VR FIM 
k dispozici i ve formě písemné. 

 
ad1/ Zahájení 
Úvodem doc. Ing. Václav Janeček, CSc., děkan Fakulty informatiky a managementu 
UHK, přivítal všechny přítomné a konstatoval, že je přítomno  celkem 23 členů VR 
FIM oprávněných hlasovat a vědecká rada je usnášeníschopná. Dále seznámil 
přítomné s programem jednání vědecké rady. Předložený program byl schválen bez 
připomínek. 
Vzhledem ke skutečnosti, že v průběhu jednání VR FIM bude potřebné přistoupit 
k tajnému hlasování, děkan fakulty navrhl do funkcí skrutátorů prof. Ing. Ladislava 
Hájka, CSc. a  doc. PaedDr. Jiřího Štýrského, CSc. 
Vědecká rada FIM tento návrh odsouhlasila. 
Po skončení úvodního bodu se na jednání VR FIM dostavila doc. RNDr. Eva Milková, 
Ph.D., takže počet členů VR FIM oprávněných hlasovat se zvýšil na 24. 
 
Ad2 / Habilitační řízení  RNDr. Petry Poulové, Ph.D. 
Děkan FIM uvedl tento bod jednání a přivítal hosty habilitačního řízení, poděkoval 
členům habilitační komise za jejich práci a předal slovo  proděkance doc. Mikulecké, 
CSc. 
      
Proděkanka fakulty doc. RNDr. Jaroslava Mikulecká, CSc. uvedla habilitační řízení 
RNDr. Petry Poulové, Ph.D. v oboru Systémové inženýrství a informatika, ve svém 
vystoupení  stručně uvedla curriculum vitae habilitantky, její pedagogickou, vědecko-
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výzkumnou a tvůrčí činnost. a požádala předsedu habilitační komise prof. Slabého, 
CSc., aby přednesl zprávu komise.   
Prof. Slabý, CSc.  nejprve představil členy habilitační komise. 
 
Habilitační komise pracovala ve složení: 
Předseda: prof. RNDr. Antonín Slabý, CSc. 
 Univerzita Hradec Králové, Fakulta informatiky a managementu 
 
Členové: prof. Ing. Milan Turčáni, CSc. 

Univerzita Konštantína Filozofa v Nitre, Fakulta prírodných vied 
 

 prof. PaedDr. Gabriel Švejda, CSc. 
 Jihočeská univerzita v Českých Budějovicích, Pedagogická fakulta 
 

doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D. 
Univerzita Hradec Králové, Fakulta informatiky a managementu 

 
doc. Ing. Jan Hán, Ph.D. 
Západočeská univerzita v Plzni, Ústav celoživotního vzdělávání 

 
Dále prof. Slabý, CSc.  seznámil přítomné s naplněním kvantifikovaných kritérií 
hodnocení vědecké a pedagogické kvalifikace pro habilitační řízení a jmenování 
profesorem na Fakultě informatiky a managementu Univerzity Hradec Králové 
habilitantky RNDr. Petry Poulové, Ph.D. Následně přestavil oponenty habilitační 
práce. 
 
Oponenty habilitační práce byli jmenováni: 
 
prof. RNDr. Erika Mechlová, CSc.              
Přírodovědecká fakulty Ostravské univerzity, 
 
doc. Ing. Arnošt Motyčka, CSc.           
Provozně ekonomická fakulta Mendelovy zemědělské a lesnické univerzity v Brně,   
 
doc. RNDr. František Koliba, CSc., Obchodně podnikatelská fakulta Slezské 
univerzity v Opavě 
 
Na závěr předseda habilitační komise prof. Slabý, CSc. seznámil členy VR 
s návrhem habilitační komise doporučit habilitační práci k obhajobě před VR FIM a 
tématem habilitační přednášky  
 
„Možnosti uplatnění procesního přístupu v univerzitním prostředí“  
 
Proděkanka FIM doc. Mikulecká, CSc. poděkovala celé habilitační komisi za jejich 
práci a vyzvala RNDr. Petru Poulovou, Ph.D. k přednesení habilitační přednášky na 
komisí určené téma. 
 
Po ukončení přednášky následovala vědecká rozprava, ve které vystoupili: 
 
prof. Ing. Bořivoj Melichar, CSc.  –    Co je vysokoškolské vzdělání. 
prof. RNDr. Josef Zelenka, CSc. –    Jaký způsob řízení prosazuje norma ISO 9001. 
prof. Ing. Zbyněk Pitra, Dr.Sc.      -    Rozdíl mezi procesním a projektovým řízením. 

- Nevýhody a riziko procesního řízení. 
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doc. Ing. Arnošt Motyčka, CSc.   -     Cíle vzdělávací instituce v kontextu s funkčním  
                                                           resp. procesním řízením této instituce.   
                                                           Orientace na činnosti ( provádět výuku,  
                                                           výzkum atd.) nebo na výsledky ( znalosti,  
                                                           dovednosti, kompetence zákazníka –  
                                                           studenta). 
 
 
Kandidátka průběžně reagovala na jednotlivé dotazy a její odpovědi byly adekvátní a 
uspokojivé. 
 
Po ukončení vědecké rozpravy k habilitační přednášce následovala obhajoba 
habilitační práce na téma: 
„Aplikace procesního přístupu v prostředí vysoké školy“ 
 
Po prezentaci výsledků habilitační práce přednesl přítomný oponent doc. Motyčka, 
CSc. svůj posudek habilitační práce. Za nepřítomné oponenty prof. Mechlovou, 
CSc.  a doc. Kolibu, CSc.   přednesl podstatné části a závěry oponentských posudků 
včetně otázek, které oponenti položili, předseda habilitační komise prof. Slabý, 
CSc.  RNDr.  
Poulová, Ph.D. nejprve zodpověděla otázky oponentů a pak   následovala rozprava. 
 
Ve  rozpravě vystoupili: 
prof. RNDr. Josef Zelenka, CSc. – Efektivita interuniverzitního studia. 
prof. Ing. Jiří Kraft, CSc.              -  Jaké hypotézy byly v práci verifikovány. 
doc. PhDr.Blahoslav Komeštík, CSc. – Standardizace dotazníku. 

- Eliminace nevěrohodných respondentů. 
- Efekt výzkumného konstruktu – vědomosti. 

doc. PhDr. Vnislav Nováček, CSc. – Koho považuje za autoritu oboru své habilitační  
                                                           práce. 
prof. Ing. Jana Stávková, CSc.       - Hlavní nevýhoda e-learningu. 
Doc. RNDr. Hana Skalská, CSc.    - Byly v rámci práce“Aplikace procesního přístupu  
                                                          v prostředí VŠ“ uvažovány též jiné aplikace,  
                                                          než IUS? 
   
Po veřejné části habilitačního řízení následovala neveřejná část, které se zúčastnili 
pouze členové VR oprávnění hlasovat.  
 
Výsledky tajného hlasování 
počet členů  VR FIM celkem: 29 přítomných: 24 

- počet členů VR oprávněných hlasovat   29 
- počet členů přítomných a oprávněných hlasovat            24  
- počet platných odevzdaných hlasovacích lístků            23        
- počet neplatných odevzdaných hlasovacích lístků             0 
- počet hlasů pro návrh              22  
- počet hlasů proti návrhu          1  
- zdržel se hlasování           1  

 
 
Závěr:  
Na základě výsledku tajného hlasování se VR FIM rozhodla v souladu s návrhem 
habilitační komise a podle ustanovení §72, odst. 11, zákona č. 111/1998 Sb.  
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doporučila postoupit rektorovi  UHK návrh na jmenování RNDr. Petry Poulové, PhD. 
docentkou pro obor Systémové inženýrství a informatika. 

 
Po ukončení tajného hlasování se z dalšího jednání VR FIM omluvila doc.RNDr. Eva 
Milková, CSc. 
 
Ad 3/ Zahájení habilitačního řízení RNDr. Vladimíra Krajčíka, Ph.D. 
 
Proděkanka fakulty doc. RNDr. Jaroslava Mikulecká, CSc. seznámila přítomné 
s návrhem na zahájení habilitačního řízení RNDr, Vladimíra Krajčíka, Ph.D. v oboru 
Systémové inženýrství a informatika  a přednesla jeho odborné curiculum. V další 
části svého vystoupení ve smyslu zákona č. 111/98 Sb., o vysokých školách a o 
změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), podle § 72 a Směrnice 
FIM 1/2006 předložila ke schválení návrh  habilitační komise ve složení:  
 
Předseda: prof. RNDr. Peter Mikulecký, CSc. 
 Univerzita Hradec Králové, Fakulta informatiky a managementu 
 
Členové: prof. Ing. Petr Doucek, CSc. 
                   Vysoká škola ekonomická,Fakulta informatiky a statistiky 
 

 prof. RNDr. Jiří Hřebíček, CSc. 
 Masarykova univerzita Brno, Přírodovědecká fakulta 
 

 
Prof. Ing. Petr Závodný, PhD. 
Ekonomická univerzita v Bratislavě, Fakulta hospodářské informatiky 

 
doc. Ing. Josef Fiala, CSc., 
Vysoká škola sociálně- správní, Havířov 

 
Diskuse: 
doc. Motyčka, CSc. – o kolikátý pokus o habilitační řízení se jedná 
doc. Mikulecká, CSc. odpověděla, že se jedná o druhý pokus, první byl na VŠB  
                                   v Ostravě, žádost byla předem řádně prověřena. 
Prof. Kraft, CSc. – dotaz na téma habilitační práce 
 
K předloženému návrhu složení habilitační komise nebyly žádné připomínky 
 
Výsledky tajného hlasování 
počet členů  VR FIM celkem: 29 přítomných: 23 
 
Souhrnné výsledky tajného hlasování o složení komise pro jmenovací řízení:  
 
 souhlasím nesouhlasím zdržel se 
prof. RNDr. Peter Mikulecký, CSc.     21 1 1 
prof. Ing. Petr Doucek, CSc.                  21 2 0 
prof. RNDr. Jiří Hřebíček, CSc. 23 0 0 
Prof. Ing. Peter Závodný, PhD. 23 0 1 
doc. Ing. Josef Fiala, CSc. 21 2 0 
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Závěr:  
Vědecká rada FIM projednala a v tajném hlasování schválila předložený návrh na  
složení  habilitační komise  pro  habilitační řízení RNDr. Vladimíra Krajčíka, Ph.D. 
 
Ad 4/ Akualizace dlouhodobého záměru 2009 
 
Děkan FIM doc. Janeček, CSc. provedl hodnocení plnění „Aktualizace dlouhodobého 
záměru na rok 2009“.  
V návaznosti na tento materiál pak prezentoval návrh „Aktualizace dlouhodobého 
záměru na rok 2010“, kde zdůraznil především nové úkoly. Materiál je členěn do 
stejných oblastí,  jako Dlouhodobý záměr vzdělávací, vědecké, výzkumné, vývojové, 
umělecké a další tvůrčí činnosti Fakulty informatiky a managementu Univerzity 
Hradec Králové na období 2006-2010. 
 
V diskusi k tomuto bodu vystoupili: 
doc. RNDr. Tatiana Gavalcová, CSc. – informovala, že FIM akceptovala 
celouniverzitní Studijní a zkušební řád a přispívá k integraci činností na Univerzitě 
Hradec Králové 
prof. Ing. Zbyněk Pitra, CSc. – v přípravě materiálu Dlouhodobý záměr vzdělávací, 
vědecké, výzkumné, vývojové, umělecké a další tvůrčí činnosti Fakulty informatiky a 
managementu Univerzity Hradec Králové na další období je nutné akceptovat 
společenské změny a nabídl spolupráci s katedrou managementu, která zpracovává 
některé analýzy. 
doc. Janeček, CSc. – přivítal tuto spolupráci. 
 
 
 
Ad 5/ Různé 
Doc. Skalská, CSc. seznámila přítomné s přípravou doktorského studijního programu 
oboru Aplikovaná informatika. Ve své prezentaci seznámila přítomné s postavením 
tohoto doktorského studijního oboru v systému studia a studijních programů na FIM, 
dále s předpokládaným personálním zajištěním a na závěr i tematickým zaměřením 
doktorských prací. 
 
V diskusi k tomuto bodu vystoupili: 
Doc. Motyčka, CSc., prof. Mikulecký, CSc., doc. Janeček, CSc., prof. Pitra, CSc. a 
prof. Ehleman, CSc. 
Závěr: VR FIM souhlasí s pokračováním přípravy akreditace doktorského studijního 
oboru Aplikovaná informatika. 
 
Usnesení ze zasedání  VR FIM : 
 
1. Na základě výsledku tajného hlasování se VR FIM rozhodla v souladu s návrhem 

habilitační komise a podle ustanovení §72, odst. 11, zákona č. 111/1998 Sb.  
doporučila postoupit rektorovi  UHK návrh na jmenování RNDr. Petry Poulové, 
PhD. docentkou pro obor Systémové inženýrství a informatika. 
 

 
2. Vědecká rada FIM projednala a na základě výsledku tajného hlasování schválila  

předložený návrh na složení habilitační komise pro habilitační řízení RNDr. 
Vladimíra Krajčíka, Ph.D. v oboru Systémové inženýrství a informatika 
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3. Vědecká rada FIM projednala plnění aktualizace dlouhodobého záměru FIM na 
rok 2009 a aktualizaci dlouhodobého záměru na rok 2010. 

 
4. Vědecká rada FIM projednala záměr podat žádost o akreditaci doktorského studia 

v oboru Aplikovaná informatika (studijní program Aplikovaná informatika) a 
doporučuje připravit  tuto žádost k projednání na příští vědecké radě. 

 
5. Vědecká rada FIM schválila termín příštího jednání VR FIM  dne 17. března 2009. 

 
  

Usnesení bylo přijato všemi hlasy přítomných členů VR FIM. 
 
Na závěr děkan fakulty  poděkoval všem členům VR FIM za spolupráci a aktivní 
účast při jednání VR FIM a pozval přítomné na oběd.  
 
Přílohy  -  Prezenční listina 
              - Zpráva o průběhu tajného hlasování  
                 (Habilitační řízení RNDr. Petry Poulové, Ph.D., zahájení habilitačního   
                  řízení RNDr. Vladimíra Krajčíka, Ph.D.) 
 
 
Zapsala: Ing. Věra Valová 
 


